
 
 
Jaarverslag PvdA Fractie Smallingerland 2017 
 
In 2014 is onder leiding van de PvdA als grootste partij van Smallingerland een coalitieakkoord 
gesloten met SP, CU en D66. Deze vier partijen hebben een prachtig sociaal programma Samen 
Leven, Samen Werken! opgesteld met voorvrouw Nieske Ketelaar als formateur. 
 
Het programma opent met 
“De inwoners van Smallingerland vormen een divers geheel. Er zijn verschillen in cultuur, 
religie en levensbeschouwing, etniciteit, seksuele geaardheid, opleidingsniveau en status. 
Vanuit deze veelkleurigheid werken wij door, voor en met mensen aan een duurzame 
samenleving in al haar facetten met vitale wijken en dorpen waar voor iedereen plaats is om 
mee te doen en een eigen steentje bij te dragen”. 
 
Het college werkt gestaag om stap voor stap deze opdracht te verwezenlijken. 
Ook de fractie van de PvdA heeft deze opdracht als leidraad. Naast zaken die niet in het 
collegeprogramma staan maar wel in het verkiezingsprogramma werkt de fractie ook aan haar 
volksvertegenwoordigende rol. 
 
2017 was het derde en laatste volle jaar van deze collegeperiode. De vervanging van Nieske 
Ketelaar door Roel Haverkort werd omgezet in een definitieve benoeming. De fractie heeft 
afscheid moeten nemen van haar vakkundige en warme wethouder Nieske Ketelaar. 
In dit jaar heeft de fractie persoonlijke tegenslagen gekend door ziekte, ook van de 
fractieondersteuner. 
 
In dit jaarverslag leest u wat we in 2017 in het licht van het verkiezingsprogramma hebben 
bereikt. Het jaarverslag neemt ook de eerste drie maanden van 2018 mee. 
Vlak voor het zomerreces werd bekend dat de Raad van Arbitrage De Lawei in het ongelijk 
stelde en dat er geen claim konden worden gelegd bij de aannemer. De PvdA fractie heeft zich 
geschaard achter een motie van de oppositie om een raadsonderzoek te starten zodat er voor 
volgende grote projecten van geleerd kwam worden. In de onderzoekscommissie zit namens 
de PvdA Dinie Mulder. De uitkomsten worden nog voor de zomer 2018 verwacht. 
 
Moties  
Huishoudelijke hulp De aangenomen motie in 2016 hebben we bij de Perspectief en 

Beleidsbegroting ook financieel verzilverd. 
De alphahulpen komen per 1 juli 2018 in loondienst. 

 
Save Streets Mede naar aanleiding van de #metoo discussie is dit 

internationale initiatief ontstaan om de veiligheid op straat voor 
vrouwen te verbeteren c.q. goed te houden. 

 



Legale wietteelt Het nieuwe kabinet biedt de komende jaren ruimte aan 10 
gemeenten om te experimenteren met door de overheid 
geteelde wiet. De door ons ingediende motie is aangenomen. Het 
college heeft de gemeente Smallingerland aangemeld. Het is op 
dit moment nog niet duidelijk of wij ook bij de 10 
experimenteergemeenten gaan behoren. 

 
Gaswinning Niet alleen hebben we een motie ingediend om kenbaar te 

maken dat we negatief staan tegenover geothermie projecten 
waarbij ook actief geboord wordt naar aardgas, ook is een motie 
om de gemeente uit te roepen tot olie- en gasvrije gemeente 
aangenomen. Als PvdA hebben we dit onderwerp op de agenda 
weten te krijgen en te houden. Onlangs heeft Plaatselijk Belang 
De Wilgen op het Plein kenbaar gemaakt een beweging op gang 
te brengen zodat er een door vele inwoners getekende petitie 
naar Erik Wiebes kan gaan. De eerste stappen zijn gezet om een 
grote bijeenkomst te organiseren. De organisatoren zijn 
Plaatselijke Belangen en de Raad. De PvdA is een van de partijen 
die de bijeenkomst mee voorbereid.  

 
Nieuwbouw Scholen In de Raad van 20 februari hebben we nog een motie ingediend 

die oproept om een innovatieve wijze van aanbesteden bij 
scholen te onderzoeken. Deze nieuwe werkwijze geeft minder 
risico op overschrijding. Deze motie is ingediend naar aanleiding 
van de overschrijding bij Gomarus 

 
Vaarweg Het leek er begin 2017 op dat de Vaarweg naar Drachten door GS 

helemaal aan kant zou worden geschoven. Er is druk overleg 
geweest met de Statenfractie, en tussen partijen in de Raad en 
met het college. Onze motie riep op om de statenfracties te 
informeren en het belang van de Vaarweg te schetsen. En tevens 
om in het gesprek met GS het belang van de Vaarweg voor 
Friesland te schetsen. Inmiddels werkt GS aan een brede visie op 
de vaarwegen in Friesland; de statenfracties waren enkele weken 
terug nog niet tevreden met de uitwerking 

 
Beleidsplan, perspectief Tijdens de raadsvergadering van het beleidsplan in het najaar is 

de nadruk gelegd op de woningmarkt, duurzaamheid en 
arbeidsmarkt. We zien dat in de wijken de druk op de sociale 
cohesie toeneemt en dat de woningmarkt voor een aantal 
groepen moeilijk toegankelijk is. Het gaat niet alleen om flexibel 
en innovatief bouwen, maar ook om betaalbaar wonen, en de 
onderlinge samenhang in de wijken en dorpen. 
Tijdens de behandeling van het Perspectief en Beleidsplan 
hebben we niet uitgevoerde moties aan de orde gesteld. Deze 
moties gingen beide over het ontwikkelen van het eigenaarschap 



bij de inwoners, het dorp en de wijk t.a.v. de leefomgeving c.q. de 
zorg.  
Wat betreft de leefomgeving, deze oproep is gehandhaafd. Wat 
betreft de zorg, het college moet zo snel mogelijk aan de slag met 
het organiseren van bijeenkomsten voor de raad, ambtenaren en 
zichzelf om kennis over de transformatie in de zorg op te halen en 
te delen. Op basis daarvan kan opnieuw de keuze worden 
gemaakt voor een nieuwe vorm van financieren en organiseren. 

 
Werkbezoeken 
Werkbezoek Houtigehage  i.s.m. Plaatselijk Belang Houtigehage, 16 februari 2017 

Tijdens dit overleg met Plaatselijk Belang, voetbalvereniging, 
basisschool e.a. zijn de punten die spelen in Houtigehage, zoals 
woningbouw aan de orde geweest. Daarnaast was Stichting 
Leergeld aanwezig om het dorp te wijzen op de mogelijkheden 
van deze Stichting en hoe armoede onzichtbaar aanwezig kan 
zijn. 

 
Werkcafe Initiatief gericht op mensen zonder werk, 20 februari 
 
Gebiedsteam Samen met Jetta Klijnsma hebben we een bezoek gebracht aan 

het gebiedsteam, maart 2017 
 
Zorgorganisatie Aventura In mei zijn we op bezoek geweest bij een van de nieuwere 

zorgorganisaties Aventura. Zij bieden dagbesteding aan 
cliënten/jongeren die kwetsbaar zijn.  

 
PvdA Foar Fryslân Vrijdag 19 mei heeft de fractie en afdeling Smallingerland de 

maandelijkse PvdA foar Fryslan van de staten en het gewest 
georganiseerd. Met een boot zijn we vanuit het Buitenstvallaat 
gevaren naar de haven van Oudega. Tijdens de reis is uitleg 
gegeven over de Vaarweg. Ter afsluiting is nog gesproken met 
burgemeester Tjeerd van Bekkum 

 
Drachtster Compagnie Werkbezoek aan het dorp i.v.m. hun plannen voor een MFC, 1 

juni 2017 
 
Stichting Lezen en Schrijven Bijeenkomst georganiseerd voor raadsleden, met een vervolg in 

het nieuwe jaar, 4 september 2017 
 
Gebiedsteam Met medewerkers van het gebiedsteam NoordOost, de Wiken 

e.o. hebben we gesproken over hun ervaringen, de successen en 
de verbeterpunten, 31 oktober 2017 

 
 
 
 



 
 
Bijeenkomsten 
Themabijeenkomsten over het basisinkomen georganiseerd door de werkgroep Basisinkomen. 
Dit is een niet-politieke werkgroep van met leden van PvdA, GL, FNP en vakbond (op 
persoonlijke titel); 17 januari, 10 mei, 11 oktober 
 
Politiek café Wonen, 1 maart 2017 
In het kader van de landelijke verkiezingen is in een heus café een politieke avond 
georganiseerd over wonen, met directeur-bestuurder van Accolade, manager zorginnovatie 
van WoonFriesland en de consulent van De Bewonersraad. Ondanks een kleine opkomst was 
het een geanimeerde en waardevolle avond 
 
Politiek café Schuldenproblematiek, 13 maart 
Het politiek café is georganiseerd aansluitend op het werkbezoek met Jetta Klijnsma. Jetta was 
ook aanwezig bij dit politieke café. 
 
Duurzaamheidscyclus, najaar 2017 
Samen met D66, FNP en GL hebben we in het najaar vier bijeenkomsten over duurzaamheid 
georganiseerd. De onderwerpen waren klimaatverandering algemeen, energietransitie, 
duurzaam bouwen en circulaire economie. Met een opkomst tussen de 45 – 80 personen was 
dit een succesvolle cyclus. Bij drie van de vier bijeenkomsten leverde de PvdA de dagvoorzitter. 
 
Bezoek bij de fractie 
De fractie biedt leden, inwoners en organisaties de mogelijkheid om met hen in gesprek te 
gaan. Op de donderdagavond voorafgaand aan de fractie hebben we in 2017 werkgroep MFC 
Drachtstercompagnie, de reddingsbrigade en Stichting Present op bezoek gehad. Daarnaast 
heeft de fractie contacten op afspraak met inwoners en organisaties, zoals woningcorporaties, 
winkeliers, bibliotheek. 
In 2016 zijn we begonnen met het houden van spreekuren in de dorpen en wijken. De eerste 
keer in september. In 2017 hebben we dit voortgezet, maar ook weer beëindigd vanwege 
onvoldoende belangstelling. 
 
Contacten 
Contacten zijn er geweest met zorgorganisaties, woningcorporatie, vluchtelingenwerk, 
ondernemers, wijkraad De Drait, plaatselijk belang, buurtbijeenkomst De Drait, bezoek aan 
bewoners Kwelderland 
 
Trees Flapper, 
Fractievoorzitter 
 
 
 


